



司法人員任命
JUDICIAL
APPOINTMENTS



李俊文法官
His Honour Judge Edmond Lee

李俊文法官曾私人執業多年，處理訴訟及商業事宜。他在 1996 年加入當時的律政署，任職檢察官，1999 年晉升高級政府律師，並在 2012 年出任高級助理刑事檢控專員。

李法官在律政司工作 21 年，曾在原訟法庭及上訴法院檢控種類廣泛的案件，包括凶殺、強姦、縱火、綁架、欺詐及賄賂等。他在 2013 至 2015 年間出任人權組和上級法院上訴組主管，出庭處理涉及合憲爭議和人權問題的上訴案件。2016 年，他擔任原訟法庭法律指引組主管，負責監督矚目和複雜案件的檢控工作及給予法律指引。他其後在訟辯及上訴分科專責處理重案檢控的工作，至 2017 年獲委任為司法人員。

His Honour Judge Lee joined the then Attorney General's Chambers as Crown Counsel in 1996 after several years of private practice in litigation and commercial matters. He was promoted to Senior Government Counsel in 1999 and Senior Assistant Director of Public Prosecutions in 2012.

During his 21 years of service with the department, he prosecuted a broad spectrum of cases, including homicide, rape, arson, kidnapping, fraud and bribery, both at first instance and in appellate courts. He appeared in appeal cases involving constitutional challenges and human rights issues when he headed the Human Rights Unit and Higher Court Appeals Unit from 2013 to 2015. He was in charge of the Court of First Instance Advisory Unit in 2016 overseeing and advising on high-profile and complex cases. Before his judicial appointment in 2017, he was a Court Specialist under the Advocacy and Appeals Subdivision.



梁文亮裁判官
Mr Matthew Leung

梁文亮先生在 2001 年加入律政司民事法律科，任職政府律師，主要負責處理與人身傷害有關的案件、醫務委員會和牙醫管理委員會的研訊、以及司法覆核案件。他在 2007 年晉升高級政府律師，並在 2013 年調派本科廉政公署（私營機構）組工作。身為檢控官，梁先生的工作範圍廣泛，包括提供法律指引，及處理各級法院的審訊及上訴。梁先生加入司法機構擔任常任裁判官前，是區域法院法律指引組的副主管。

Mr Matthew Leung first joined the Civil Division of the Department as a Government Counsel in 2001 mainly handling cases related to personal injuries, Medical Council and Dental Council inquiries and judicial review. He was promoted to Senior Government Counsel in 2007 and was posted to the Division in 2013 working in the ICAC (Private Sector) Section. As a prosecutor, Mr Leung's work ranged from advisory to court work in different levels of courts including trials and appeals. Prior to his joining the Judiciary as a permanent magistrate, Mr Leung was the deputy section head of the District Court Advisory Section.